
 1 

PROTOKÓŁ  Nr 14/12 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego, Komisji  ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw 

Socjalnych  

z dnia 05 listopada 2012 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Tuszewicki Eugeniusz, Przewodniczący Komisji 

2. Góralczuk Eugeniusz, członek komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Radziwił Agnieszka, członek komisji 

5. Członkowie Komisji ds. Promocji, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Lasecka 

Danuta, Roszkowski Tomasz, Piotrowska Krystyna, Oliwniak Agnieszka 

6. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - Teresa Drehajło, 

Wietoszko Wiesława, Jakubowski Karol, Zienczuk Leszek,  

7. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

8. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

9. Krzysztof Bazylewski, Przewodniczący Rady Gminy 

10. Stanisław Charyton, Sekretarz Gminy 

 

Nieobecni; Rzepniewski Paweł 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 9
00 

– 12
40 

pod przewodnictwem Pani Wiesławy Wietoszko, 

Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, a zatem  obrady są prawomocne. 

Następnie Przewodnicząca odczytała porządek dzisiejszego posiedzenia,  Członkowie komisji 

jednogłośnie wyrazili zgodę na następujący  porządek posiedzenia: 

1. Omówienie projektów uchwał na Sesję Rady Gminy 

- zmiany do budżetu gminy na 2012r 

- ustalenie propozycji stawek podatkowych na rok 2013 do naliczenia: 

   a) podatku leśnego 

   b) podatku rolnego 

   c) podatku od nieruchomości 

   d) podatku od środków transportowych 

2. Sprawy różne, bieżące gminy 

Na wstępie głos zabrał Pan Krzysztof Bazylewski, powiedział że w budżecie są środki 

przeznaczone na remont drogi we wsi Bodaczki, który miał być wykonany w bieżącym roku 

wspólnie z gminą Brańsk. Wiadomo jest że w tym roku remontu drogi nie będzie i środki 

zostaną nie wykorzystane. W związku z tym  prosił radnych o wyrażenie zgody na 

przesunięcie tych środków na remont świetlicy we wsi Bodaczki.  Przewodniczący zaznaczył 

że od kilku lat, a to jest już druga kadencja sprawowania funkcji radnego przez Pana 

Krzysztofa Bazylewskiego i jeszcze wcześniej, we wsi Bodaczki  z budżetu gminy nic nie 

było robione. Mieszkańcy domagają się, żeby przyznane środki na remont drogi pozostały we 

wsi, skoro nie ma budowy drogi, to przynajmniej niech będzie częściowy remont świetlicy. 

Mieszkańcy chcieli by wykończyć  wnętrze na parterze budynku, które pomieści około 100 

osób i to na razie rozwiązało by problem dla wsi. 
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W dyskusji były głosy radnych i sołtysów, że jeszcze w wielu wsiach potrzebne są remonty 

świetlic, a niektórzy wcale  nie mają świetlicy. Remontu wymaga świetlica w Andryjankach, 

Jakubowskich, Piotrowie. 

Pani Piotrowska Krystyna wypowiadała się, że obiecano sołtysowi  wsi Piotrowo wykonanie 

kanalizacji i łazienek w świetlicy. Zapytała czy przy odbiorze remontu świetlicy była jakaś 

komisja, ponieważ wydatkowano dużo pieniędzy, a do końca daleko, brakuje wiele rzeczy, 

nie ma rynien, kanalizacji, łazienek itp. 

Pan Wójt odpowiedział, że przy odbiorze świetlicy była komisja, zostało wykonane wszystko 

co było ujęte we wniosku, gdyby tak nie było nie otrzymali byśmy pieniędzy. 

Żeby świetlice były takie jak byśmy chcieli, to na każdą trzeba przeznaczyć około 150 tys zł, 

a jak robi się częściowo, to wszędzie czegoś brakuje. Wójt  proponował podjąć decyzję w 

sprawie wydatkowania środków we wsi Bodaczki, żeby pieniądze nie leżały, jeśli zrobi się 

świetlicę to już zaspokoi się potrzeby wsi w tym zakresie. Wypowiadał się, żeby  nie 

wykreślać z zadań inwestycyjnych drogi we wsi Bodaczki , a środki pieniężne przekazać dla 

Gminnego Ośrodka Kultury, ponieważ to on zajmuje się remontami świetlic. 

Radni wyrazili zgodę na wprowadzenie zmiany w budżecie gminy i przeniesienie środków z 

budowy drogi we wsi Bodaczki na remont świetlicy wsi Bodaczki. 

Pani Krystyna Piotrowska zapytała Wójta, czy przewiduje i jaką podwyżkę wynagrodzenia 

dla pracowników urzędu w tym roku, bądź w następnym. 

Pan Wójt odpowiedział, że to zależy od radnych, co powiedzą i czy będą pieniądze. 

Pani Krystyna Piotrowska powiedziała, że od pięciu lat niektórzy pracownicy urzędu nie mieli 

podwyżek, więc proponuje podwyższenie wynagrodzenia w tym roku od 1 listopada, lub 1 

grudnia. 

Odnośnie stawek podatkowych głos zabrał Wójt Gminy, powiedział że budżet gminy w 

przyszłym roku będzie taki, jakie ustali się stawki podatkowe. Jeżeli gmina zastosuje 

rolnikom ulgę, tj. obniży stawki podatkowe to automatycznie otrzyma mniejszą subwencję 

ogólną, ponadto na rok 2013 zmniejszona została o 172 tys zł subwencja oświatowa. 

Wójt mówił, ze gmina potrzebuje dużo pieniędzy na realizację planowanych zadań. 

Mieszkańcy z jednej strony chcą  płacić niskie podatki, a z drugiej strony dopominają się 

przejezdnych dróg, świetlic, światła, odłowów dzikich psów itd. Potrzebne pieniądze na 

oświatę, podwyżki dla nauczycieli dwa razy w roku plus dodatki wyrównawcze, na podwyżkę 

dla obsługi, na utrzymanie przedszkola, na fundusz pomocy dla dzieci, dla klubu piłkarskiego, 

budowę oczyszczalni przydomowych, baterii słonecznych solarów. 

Następnie Wójt odczytał wnioski jednostek organizacyjnych w sprawie zapotrzebowania 

środków pieniężnych na rok 2013. 

Pani Krystyna Piotrowska - wypowiadała się że jest brak oszczędności, dlaczego drobnych 

prac remontowo-naprawczych na Orliku (np. naprawa drzwi, toalet itp) nie zleca się 

zatrudnionym konserwatorom,  tylko zatrudnia się pracownika na umowę zlecenie. 

Wójt zapytał, czy gmina będzie przystępowała do spółki i budowała elektrownię 

fotowoltaiczną. Radni zgodnie odpowiedzieli, żeby nie planować gdyż odstępują od budowy 

elektrowni. 

Wójt proponował radnym żeby nie obniżali ceny żyta i przyjęli cenę ustaloną przez GUS, 

jeżeli już chcą zastosować obniżkę to nie mniej niż 70 zl/q  żyta. 

W dyskusji część (6-ciu) radnych popierało Wójta i opowiadali się za stawką 70 zł/q żyta  ale 

większość (8-miu) radnych uważało, że kwota 70 zł jest za wysoka i proponowali stawkę 65 

zł/q żyta. 

Wójt wypowiadał się, że obniżenie o 10 zł ceny jednego kwintala żyta jest zbyt wysokie, dużo 

stracimy na subwencji. Zaproponował podwyższyć jeszcze o 2 zł tj do kwoty 67 zł/q. 

Przeprowadzono ponowne głosowanie, w którym za propozycją 67 zł/q żyta, oddano 11 

głosów. 
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Po wnikliwej dyskusji radni postanowili wystąpić do Rady Gminy z propozycją 

następujących stawek podatkowych: 

 

1. Do naliczenia podatku leśnego wysokość ceny drewna tartacznego przyjąć w 

wysokościach ustalonych przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego tj.186.42 zł za 

1 m
3 
 drewna,  

 

2. Do naliczenia podatku rolnego obniżyć cenę żyta ogłoszoną w komunikacie Prezesa GUS 

z kwoty 75,86 zł/q do kwoty 67,00 zł/q 

 

3. Stawki podatku od nieruchomości na rok 2013 proponuje się przyjąć w następujących  

wysokościach;  

1)  od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,88 zł od 1 m
2
 powierzchni, 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni    wodnych - 

4,51 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,45 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 

2)  od budynków lub ich części 

a) mieszkalnych - 0,55 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 

22,82 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,65 zł od 1 m powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,63 

zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 6,50 zł od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej 

3)   od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7  ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

4. Podatek od środków transportowych na 2013 rok: 

1) obecnie obowiązujące roczne stawki podatku od środków transportowych na 2013 rok 

przeliczyć o wskaźnik 4%. 

 

ad pkt. 2 

Sekretarz poinformował, że na następną Sesję przygotowuje się cztery projekty uchwał 

dotyczące realizacji ustawy śmieciowej. Opracowywany jest  projekt regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy, zagospodarowania odpadów i uiszczania opłat za 

odebrane odpady.   

Pani Krystyna Piotrowska - nadmieniła, że w dalszym ciągu brakuje dwóch lamp ulicznych 

przy byłej Suszarni na ulicy Dubieńskiej. 

Wójt odpowiedział, że zamontowanie tych lamp wymaga wykonania dokumentacji i budowy 

(przedłużenia) linii energetycznej. 
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Radna Pani Radziwił Agnieszka przypominała o potrzebie wycięcia krzaków w rowach 

przydrożnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że już sprawę przekazał dla Spółki Wodnej, będą zimą karczować. 

Pan Tomasz Roszkowski zgłosił potrzebę ustawienia znaku drogowego 8 ton na drodze do 

wsi Wygonowo, gdyż jeżdżą tam ciężkie samochody ze żwirem i niszczą drogę. 

Poruszono również sprawę Wycinania drzew przez firmę Leszka Jurczuka, który zabiera 

drewno grube, a drobne pozostawia nie sprzątnięte. 

Przewodniczący poinformował, że następna Sesja Rady Gminy będzie zwołana pod koniec 

listopada. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła posiedzenie. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

 

Przewodniczący Komisji 

Tuszewicki Eugeniusz 


